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Justerandes signaturer  Utdragsbestyrkande 

Närvarolista 

Parti Ledamöter Närvarande Ej tjänstgörande §§ Ersättare §§ 

C Anne-Li Hilbert,  Ja   

M Conny 

Söderström 

Ja   

V Golriz Kamangar Nej   
 
 

Övriga närvarande Funktion 

Helena Wänerstrand Naturskyddsföreningen Österåker 

Maria Olausson  Naturskyddsföreningen Österåker 

Lennart Jöngren LRF Södra Roslagen 

Ingela Martinsson  Friluftsfrämjandet i Österåker 

Jakob Valentin  Österåkers scoutkår 

Maria Lindström Miljö- och hälsoskyddschef 

Eva Nordenhem Chef måltidsenheten 

Johanna Lindholm Bitr chef måltidsenheten 

Jenny Karlsson Hållbarhetsstrateg 

 

Ej närvarande Funktion 

Vakant Företagarna i Österåker 

Anders Bengtsson,  Naturskyddsföreningen Österåker 

Joakim Jonsson, Österåkers 

sportfiskeklubb 

Trälhavets båtklubb 

Jan Höglund Österåkers sportfiskeklubb 

Cecilia Arvidsson,  Orienteringsklubben Österåker 

Bo Hedenstedt,  

Österåkers hembygds- och 

fornminnesförening 

Sara Annmo,  Svenska kyrkan 

Anne Rosbäck  STF Stockholm Nordost 

  

MKR § 1 Mötets öppnande och val av justerare 

Conny Söderström utses till justerare.  

MKR § 2 Fastställande av dagordning 

Dagordningen godkändes. 

MKR § 3 Presentationsrunda runt bordet 
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MKR § 4 Måltidsenhetens arbete för god och klimatsmart mat 

Eva Nordenhem och Johanna Lindholm berättade om måltidsenhetens arbete 

Info om måltidsenheten: 

60 anställda, snart 10 tillagningskök, 5200 portioner tillagas per dag, 12:50 kr/ 

lunch i genomsnitt 

Arbetar på olika sätt med att minska klimatpåverkan, öka andelen närodlad mat 

och minska matsvinnet, att inspirera varandra och prova nytt. Har utbildningar 

och gemensamma träffar varje skollov. 

Elevernas delaktighet är viktig och det finns nu matråd på alla skolor utom en. 

De senaste åren har sjukfrånvaron i personalen minskat. 

Exempel på åtgärder: 

Alltid vegetariskt på menyn, en helvegetarisk dag i veckan, alltid vegetarisk mat 

först i ”linjen” 

Väljer närodlat, tex Roslagspotatis, pasta från Öland. Kokar bönor och ärtor 

själva. Svenskt kött och MSC-märkt fisk. 

Projekt Gårdsfisk och Paul Svensson 

Projekt med grundarna av Gårdsfisk och Paul Svensson för att köpa in, lära sig 

att tillaga fisken (Clarias, smakar snarare kyckling/kalv än fisk). Första 

offentliga verksamheten som köper från Gårdfisk, annars mer lyxrestauranger 

och ICA. Fisklasagnen var ppskattat av eleverna! Hoppas kunna fortsätta köpa 

in fisk därifrån. 

Att jobba vidare med: 

Utbildning i hållbarhetskultur för personalen 

Källsortering i köken 

Frukost för eleverna 

Påverka schemaläggare så att lunchtiden inte får konkurrens med rasten, matro. 

 

Reaktioner och diskussion 

Mycket roligt att höra om allt som görs för skolmaten, tycker flera. 

Svårigheter att köpa svenskt kött? Egentligen inte, ibland för dyrt. Men svårt 

att mäta och följa varifrån maten kommer utifrån fakturorna. 

Eva bjuder in MKR-deltagarna att prova lunchen på något möte. 
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MKR § 5 Information om ny Jordbruksmarksstrategi  

Syftet med strategin: 

Mål i form av ambitioner för jordbruksmarken inom kommunen  

Riktlinjer som ska användas inom samhällsplaneringen när jordbruksmarker 

berörs 

Kartläggning av jordbruksmarker och andra platser för odling inom 

kommunen och deras värden  

Kartläggning av jordbrukens infrastruktur inom kommunen som krävs för att 

hålla jordbruken i drift (Näringar vars verksamhet bidrar till jordbruksdriften 

såsom service av maskiner, lagerhållning, 

leveranser, produktion, förädling och försäljning) 

Dialog jordbrukare och tillhörande näringar: 

Maj: Dialogmöte. Representanter från näringslivs- och skärgårdsrådet och 

jordbruksnäringen. 

Maj-jun: Telefonintervjuer med jordbrukare i Österåker och företag som är 

kopplade till jordbruksdriften/infrastrukturen såsom maskinservice och 

råvaruförädling.  

Sep: Remissmöte. Alla intervjuade jordbrukare och personer som tillhör 

jordbrukets infrastruktur, samt kommunens intresseorganisationer bjöds in. 

Utkastet på strategins första delar skickades ut innan. Deltagarna gav 

kommentarer och synpunkter. Målen för strategin gicks igenom. 

Nästa steg: 

Upp till politiken (KF) för godkännande 23 november.  

Använda och kommunicera 

Fortsatt dialog, tex för att utveckla landsbygd 

Diskussion på mötet om hur jordbrukare upplever sina möjligheter och kring 

samarbetet med kommunen. Lennart berättar att det är på tiden att en dialog 

och en strategi kommer upp, det är mycket efterfrågat. Samarbetet och 

kunskapen på kommunen behöver höjas , ett exempel är när man smalnar av 

vägar för att minska hastighet/höja säkerhet vilket leder till att 

arbetsmaskinerna inte kommer fram. 

MKR § 6 Information om publika laddplatser för elbilar i 

Österåker 

Totalt 22 platser på kommunens mark: 

 Alceahuset 

 Pendlarparkering Greyhound park (Mejselv) 
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 Bergavägen 

 Österåkers friidrottsarena 

 Östra Kanalstaden 

 Ljusterö torg 

Normal-laddning (parkering längre tid, under 22 kV) 

Kommunen driftar 

E-On Drive betalning och mätning 

Finns stöd att söka som förening och företag + privatperson (inkl ROT-

avdrag) 

80-90 % av laddning sker icke-publikt 

MKR § 7 Påminnelse om representantbeslut 

 

MKR § 8 Övriga frågor 

 

MKR § 9 Nästa möte 29 november 

Jenny informerade om att preliminär agenda är att Dennis Olsson 

avfallssamordnare från Roslagsvatten berättar om kommunens nya avfallsplan 

som utgår ifrån avfallstrappan (minimera avfall, cirkulära kretslopp mm). Han 

är även kunnig inom hur kommunen hanterar de nya lagkravet inom 

avfallshantering (fastighetsnära insamling, matavfallssortering mm).  

Sara Annmo får ny chans att berätta om samarbetet med Biodlarna, liksom 

Markus Andersson om åtgärdsprogram för kommunens vatten. 

Kommunens ska besvara frågor om hur kommunen arbetar för att ställa om 

sin fordonsflotta och berätta mer om den klimatväxlingsmodell som är en del 

av den nya resepolicyn. 

Kommunen ser över om vi kan beställa lunch och äta på något möte när 

restriktioner mot att träffas lättat. 

Maila gärna in önskemål till dagordningen till jenny.karlsson@osteraker.se 

  

 

  

 
 

 

 


